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Az ülés helyszíne: Budapest, Erdészeti Információs Központ 
(Budakeszi út 91.)

Jelen vannak: Elnökség: Kiss László elnök, Ripszám István 
alelnök, Bakó Csaba, Gencsi Zoltán, Iberpaker Gábor, Szent-
péteri Sándor régióképviselő elnökségi tagok, Haraszti Gyu-
la SZB elnök.

Online résztvevők: Andrésiné dr. Ambrus Ildikó és Csillag 
Vince alelnökök, Koczka Zoltán régióképviselő elnökségi tag.

Kimentését kérte: Dobre-Kecsmár Csaba régióképviselő 
elnökségi tag.

Meghívott vendég: Zambó Péter erdőkért és földügyekért 
felelős államtitkár, Agrárminisztérium.

Tanácskozási joggal: Kovács Tamás Ellenőrző Bizottsági 
tag, Elmer Tamás főtitkár, Nagy László főszerkesztő (online), 
Olmosi Marianna, dr. Sárvári János, a könyvtár őre.

Az ülést megnyitva Kiss László elnök köszöntötte a megje-
lent elnökségi tagokat, meghívottakat. Megállapította, hogy 
az elnökség 10 fővel van jelen, így határozatképes. Kiss 
László elnök az előzetesen kiküldött napirendi pontokat is-
mertette.

Napirendek: 1. Az Országos Erdészeti Egyesület Szak-
osztályok alakulása. Előadó: Kiss László elnök, Elmer Ta-
más főtitkár. 2. Az Országos Erdészeti Egyesület pályáza-
tainak alakulása. Előadó: Kiss László elnök, Elmer Tamás 
főtitkár. 3. Az Egyesület pénzügyi tervének alakulása/
könyvelés, könyvelő. Előadó: Kiss László elnök. 4. Egye-
bek. Előadó: Kiss László elnök, Elmer Tamás főtitkár.

Elnök úr javasolta, hogy napirendi pontok megváltoztatása 
nélkül az Egyebek napirendi ponttal kezdje az Elnökség a 
napirendi pontok megtárgyalását. Elnök úr a jegyzőkönyv 
vezetésére Olmosi Mariannát, a hitelesítésre Iberpaker Gá-
bort és Haraszti Gyulát kérte fel. Az elnökség a napirendet, 
a jegyzőkönyvvezető és a hitelesítők személyére tett javasla-
tot egyhangúlag elfogadta. Kiss László elnök felkérte Zambó 
Péter államtitkár urat az ágazati aktualitások ismertetésére. 

Zambó Péter államtitkár ismertette az Agrárminisztérium 
SZMSZ változásait, amely szerint az erdészeti ágazatért felelő 
helyettes államtitkári beosztás került meghatározásra. Az elő-
terjesztés szerint Sulyok Ferenc urat (a KEFAG Zrt. vezér-
igazgatója és a FAGOSZ elnöke) javasolta Miniszter úr a tiszt-
ség betöltésére. 

Államtitkár úr ismertette az erdőtervezők helyét, szerepét 
az ágazatban. Államtitkár úr tájékoztatást adott az ágazatot 
érintő várható forrásokról, így pl. az erdőtervezéshez esz-
közvásárlásra nyílik lehetőség, folytatódhat a sikeres Iskolá-
ban az Erdő Program. Államtitkár úr szerint fontos, hogy a 
kutatás és fejlesztést annak hasznossága alapján kell folytatni 
a jövőben. Fontos az erdészeti szakiskolák rendezése, hogy 
hova kell bekapcsolni a szervezeteket, figyelemmel a duális 
képzésre is. 

A Soproni Egyetem önállósága továbbra is fennmarad. A 
faipari stratégián dolgozik a minisztérium, ideértve helyzetét, 
a fejlesztési lehetőségeket. 

Kiss László elnök megköszönte a tájékoztatást, és hangsú-
lyozta a szakmai, erdőgazdálkodási feladatokat a zöldmoz-
galmakra is figyelemmel. Fontos az erdőgazdálkodás tekin-
télyének visszaszerzése. 

Szentpéteri Sándor ismertette a Forest Europe szervezetének 
a fenntartható erdőgazdálkodást célzó Bonni Nyilatkozatát, 
amelyet 33 európai ország írt alá, és amelynek lényeges ele-
me, hogy a zöld irányvonal kezd árnyaltabbá válni. Fontos a 
fiatalok bevonása az erdészeti ágazatba, amelynek fontos ré-
sze lehet az erdei iskola program. Németország részéről 
nagy az érdeklődés. Felmerült, hogy valamilyen formában 
150-200 fő külföldi fiatal is részt vehetne az Iskolában az Er-
dő Programban. 

Kiss László elnök az egyesület támogatásáról biztosította az 
elnökséget az erdei iskola programok külföldiek részére tör-
ténő kiterjesztéséhez. Hangsúlyozta ehhez a támogatások 
fontosságát. 

4. Egyebek napirendi pont megtárgyalása

Alapszabály módosítása
Az elmúlt időszakban már többször felmerült az OEE Alap-
szabály módosításának indokoltsága. Elnök úr tájékoztatta a 
megjelenteket, hogy a jogászok megkezdték a módosítási 
javaslatok összegyűjtését, ezáltal egy modernebb, minden 
jogszabálynak megfelelő Alapszabály előkészítését. Többek 
között kiemelten kezelendő a képviseleti jog kérdése, amely 
az elnök mellett a főtitkárt is megilleti, de említhetnénk az 
online ülések, online szavazások szabályzatokban foglalt je-
lentőségét is. 

Elmer Tamás főtitkár kérte az ebben való munkában And-
résiné dr. Ambrus Ildikó alelnök asszony kiemelt részvételét. 
A jogászoktól már érkezett egy előzetes anyag, melyben két-
féle változat szerepel, a külön színű beemelések szerinti szö-
vegek alapján az SZMSZ küldöttgyűlési vagy elnökségi ha-
táskörbe kerülhet. Ezt a dokumentumot megküldjük az El-
nökség tagjainak, akik észrevételeiket október 15-ig küldjék 
meg a Titkárság részére. Amennyiben tartjuk a határidőket, 
terveinket, akkor novemberben elnökség, decemberben kül-
döttgyűlés elé kerülhet az Alapszabály módosítása.

Vándorgyűlés 
Elmer Tamás főtitkár tájékoztatta az elnökséget a vándorgyű-
lésről. Az egri vándorgyűlés szakmai szempontból sikeres 
volt, és sikerült a partnerekkel is úgy szerződni, hogy mini-
mális a veszteség. 

A 2025. évi szombathelyi vándorgyűlés ideje május 14-15., 
a helyszíne Sárvár lesz. A vándorgyűlés megszokottnál ko-
rábban lesz. Többek között a Jeli Arborétum rododendron 
virágzásához igazították a szervezők az időpontot, amely 
egyéb rendezvényszervezési szempontból is kedvező lehet.  
Sárváron belül 10-12 helyen lesz a szállás. 

Bakó Csaba elnökségi tag a szervező házigazda Szombat-
helyi Erdőgazdaság Zrt. képviseletében adott tájékoztatást. 
Az együttműködési megállapodás aláírás előtt áll a Sárvári 
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Arénával, a szállással és a beruházásokkal kapcsolatosan fo-
lyamatos az egyeztetés. 

Andrésiné dr. Ambrus Ildikó szervezőként felveti az erdész-
verseny idejét. Főtitkár úr kérte, hogy közvetlenül egyeztes-
sen a Szombathelyi Erdőgazdaság Zrt. munkatársaival. Meg-
értjük, ha most kevesebb idő lesz a két rendezvény között.

Nemzetközi nyitás
Elmer Tamás főtitkár az Egyesület tevékenységét mutatta be 
a nemzetközi nyitás keretében. Az angol nemzetközi kiadvá-
nyokra érdeklődés van. Az OEE honlapján angol nyelvű al-
oldalt nyitottunk. Október 13-17. között nemzetközi civil 
szervezetek (alapvetően egyesületek, déli országok más 
szervezeti forma) részvételével kerül megrendezésre a 
European Forest Meeting. A 2025. évi Nemzetközi Erdőpe-
dagógiai Konferencia házigazdája, szervezője is az OEE lesz. 

Kommunikáció
Az új kommunikációs munkatárs közreműködésével jelen-
tősen nőtt az OEE kommunikációs eléréseinek formája, szá-
mossága. A Facebook-oldal követőinek száma már megha-
ladja a 15.000 főt. Az Erdők Hete, az Erdei iskola felületek 
népszerűek. A követők 64,3 %-a nő. Megjelentek a sajtóköz-
lemények, eredményes szavazás volt Az Év erdei kerékpá-
rútjáról, amelyet a Kossuth Rádió is beemelt. Cél az egységes 
arculat megvalósítása. Főtitkár Úr ismertette az ebben rejlő 
további lehetőségeket is.

Erdészeti Lapok 
Kiss László elnök felkérésére Haraszti Gyula SZB elnök tájé-
koztatást ad az Erdészeti Lapok helyzetéről. Az egyéni tagdíj-
bevételeknél már magasabb az Erdészeti Lapok költsége, 
amely 2023-ban mintegy 37 M Ft volt. 15 M Ft a lapok előál-
lítása (szerkesztés, tördelés, nyomda), a tartalmi költség mi-
nimális, ellenben a postaköltség 22 M Ft. Ebből a belföldi 
postaköltség cca. 12 M Ft és 400 Ft/db, míg a külföldi lapter-
jesztés ára 2200 Ft/db. E költségek csökkentése érdekében 
merült fel a terjesztés módszereinek változtatása. Ezért kísér-
letképpen Aradról, a román posta közvetítésével juttatjuk el 
Erdélybe a szeptemberi lapszámunkat. Ha működik, ez ha-
vonta 300-400 ezer Ft megtakarítást jelenthet. 

Október utolsó napjaiban kihelyezett ülése lesz a szer-
kesztőbizottságnak. Itt is naprendre vesszük a Lapok terjesz-
tésének egyéb lehetőségeit. Sokféle megoldást mérlegelünk.

A nyomtatott forma fenntartása fontos, emellett felmerülhet 
a tagok egyéni megnyilatkoztatása, hogy print vagy elektroni-
kus formában kérik a Lapokat. Egy előzetes elképzelés szerint, 
a nyilatkozó tagdíja a digitális terjesztés esetében sem csök-
kenne – az így elért megtakarítás összegét felajánlhatná vala-
melyik alapítványunknak. A jövőre nézve felmerült a megjele-
nések számának csökkentése is, pl. 11 helyett 6 lapszám éven-
te. Elemzünk egy kettős megjelenést is oly módon, hogy a 
nyomtatott termék kiegészülhetne egy online lapfelülettel, ami 
különösen a képi anyagokban adna több lehetőséget.  

Elmer Tamás: A személyes postaládai kézbesítés fontos-
nak tűnik a tagok részéről, ez továbbra is támogatott.

Államtitkár úr kifejtette, hogy akkor kell takarékoskodni, 
amikor van pénz, és most ez a helyzet. Ha nincs kézbesítés, 
a tagok részéről felmerülhet, hogy minek is fizessenek. Vé-
leménye szerint 11-szer meg kell jelennie a lapnak. Lényeges 
változás is szükséges a tartalmat illetően: könnyebb, olvas-
mányosabb témák is kerüljenek a tudományos megközelíté-
sek mellett a Lapokba.

Szentpéteri Sándor elnökségi tag jelezte, hogy a bonni 
anyag feltöltésre került. Tájékoztatott továbbá, hogy az EUDR 
rendeleti szinten való kidolgozásának határideje módosul, 
uniós jóváhagyás esetén a nagyvállalatok esetében 2025. de-
cember 30-án, a mikro- és kisvállalkozások esetében pedig 
2026. június 30-án kerülne bevetésre.

Zambó Péter államtitkár úr és Szentpéteri Sándor elnökségi tag 
távoztak. A szavazatra jogosult elnökségi tagok száma 9 fő. 

Kárpátalja
Elmer Tamás főtitkár elmondta, hogy az OEE Ágíj Lászlóék-
kal tartja a kapcsolatot, a gyűjtés részükre folyamatos. Re-
méljük, hogy hamarosan lesz lehetőségünk újabb segélyszál-
lítmány átadására.

Erdély
Elmer Tamás főtitkár: sepsiszentgyörgyi hallgatók részére 
nyári gyakorlat lehetősége az idén is adott volt. Idén 1 hall-
gató jelentkezett, akit az EGERERDŐ Zrt. fogadott. 2024. no-
vember 14–17. között Erdőpedagógiai Konferencia lesz Er-
délyben. Az Erdészeti Erdei Iskola szakosztály utazik, mint-
egy 60 fő vesz részt Magyarországról az eseményen. 

 
1% – Személyi jövedelemadó 
Elmer Tamás főtitkár elmondta, hogy az 1% személyi jövede-
lemadó gyűjtéséből idén – a kommunikációnak is köszönhető-
en – az előző éveket meghaladóan, több mint 1 mFt gyűlt ösz-
sze. Jövőre már februártól felépített kampánnyal készül az OEE.

Alapítványok
A Wagner Károly Alapítvány és az Erdészcsillag Alapítvány 
működéséről rövid tájékoztatás hangzott el. Mindkét alapít-
vány aktívan és stabilan működik.

Erdész Panteon
Az oee.hu honlapon az Erdész Panteon bővítése megtörtént 
az előző elnökségi ülés óta eltelt időszakban, így az megha-
ladja már a 100 főt.

Sárvári János tájékoztatást ad a Wagner Károly Könyvtár 
digitalizálása 8. lépcsőjének programjáról, amely keretében 
25 ezer oldal digitalizálás valósul meg áprilisig, most a felé-
nél tartanak. A digitalizált anyagok összes oldalszáma már 
eléri a 300 ezret. Novemberben konferencia lesz erről. Kéri 
az OEE kommunikációs felelősének segítségét ebben.  

Új térkép Magyarország erdősültségéről 
Elmer Tamás főtitkár ismertette, hogy Czimber Kornél és 
Nagy Frigyes Vince új térképet készített Magyarország erdő-
sültségéről. Az OEE ennek sokszorosítását segíti, melyet El-
nök úr is megerősített, kiemelve, hogy nagy jelentőséggel 
bír, hogy angol nyelven is elérhető lesz a térkép.

A 4. Egyebek napirendi pontban foglaltakat az Elnök-
ség tudomásul vette, határozathozatal nem történt. 

1. napirend: Új szakosztályok alakulása az Országos Er-
dészeti Egyesületben

Kiss László elnök ismertette, hogy az Alapszabály szerint 
30 egyesületi tag szakosztályt alakíthat és működtethet. Az 
elmúlt időszakban két új szakosztály – Ökoturisztikai Szak-
osztály és Termőhelyfeltárási Szakosztály – alapítási kérelme 
érkezett be az OEE részére, amely az Elnökség tagjai részére 
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is megküldésre került. Elmer Tamás kiegészítette, hogy a 
Termőhelyfeltárási Szakosztályt elsősorban a talajtani szak-
mérnöki képzésen részt vevő tagtársak és a Soproni Egye-
tem adott tanszékén dolgozó kollégái kezdeményezték.

10/2024. (10.03.) elnökségi határozat: Az elnökség enge-
délyezi az OEE Ökoturisztikai Szakosztály megalakulását.  A 
szavazáson jelen van 9 fő elnökségi tag. Szavazatok: 9 igen, 
0 tartózkodás, 0 nem.

11/2024. (10.03.) elnökségi határozat: Az elnökség enge-
délyezi az OEE Termőhelyfeltárási Szakosztály megalakulá-
sát. A szavazáson jelen van 9 fő elnökségi tag. Szavazatok: 9 
igen, 0 tartózkodás, 0 nem.

2. napirend: Az Országos Erdészeti Egyesület pályázata-
inak alakulása

Elmer Tamás főtitkár bemutatta az Egyesület pályázatairól 
készült táblázatot. Ez az 57 soros pályázati összesítő további 
mintegy 25 pályázattal egészül ki, mivel egyes pályázatok 
alatt további kisebb, önálló pályázatok valósulnak meg a ci-
vil szervezetek támogatásával. Ebből számos megvalósult 
már, azonban a benyújtott beszámolók még nem kerültek 
elfogadásra. Ilyen több éve húzódó, még nem elszámolt pá-
lyázatok vannak az Agrárminisztérium esetében is, de az Er-
dei Vándortábor támogatások elszámolásának elhúzódása 
összegszerűségében több száz milliós kötelezettséget jelent 
a benyújtott beszámolók elfogadásáig, egyben lezárásáig. Az 
Erdei Vándortábor Program 2022. évi teljesítéséről 2023. év 
elején benyújtott beszámolóval kapcsolatosan a támogató 
AÖFK által kért hiánypótlást szeptemberben nyújtottuk be. A 
vitatott tételek több esetben abszurd felvetéseket is tartal-
maztak, de ezeket megválaszolta az OEE. 

Olmosi Marianna kiegészítette, hogy egy sor kérdés a be-
számoló vizsgálójának az ÁFA törvény szakmailag hiányos 
értelmezésével függ össze, ezeket megválaszolta az OEE, az 
elszámolás valós és jó volt. 

Elmer Tamás elmondta, hogy a 2023. évi Vándortábort 
még nem vizsgálta a támogató Aktív- és Ökoturisztikai Fej-
lesztési Központ (AÖFK). A 2024. évi Vándortábor program 
megvalósítása a kialakított támogatás ütemezése miatt sok 
bizonytalansággal indult, mivel első körben 285 M Ft-ot utalt 
át az AOFK, és a jelentkezések függvényében került átutalás-
ra további 50 M Ft. Hatalmas siker, hogy a nehézségek elle-
nére a táborozók létszáma idén is megközelítette a 6000 főt.

Kiss László elnök ismertette, hogy 120 M Ft civil szerveze-
tek részére biztosított agrárminisztériumi támogatás elsősor-
ban szakmai kiadványokra, rendezvényekre kerül felhaszná-
lásra szakmai szereplők bevonásával.

Elmer Tamás főtitkár elmondta, hogy a 2025. évre áthúzó-
dó környezeti nevelés támogatott program 27,8 M Ft. A CO
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támogatás keretében 250 M Ft-ot kapott az OEE Iskolában az 
Erdő Program 2025. évi megvalósítására, amely várhatóan 
igen hatékony lesz, kellő visszhanggal. A nem pályázati for-
rásból megvalósuló Ttelepülésfásítási program keretében ta-
vasszal és ősszel 10.000 sorfa elültetésére kerül sor, amely 
folyamatos egyeztetést kíván az érintett önkormányzatokkal. 

Az Országos Erdészeti Egyesület pályázatainak alakulá-
sáról szóló tájékoztatásról határozathozatal nem szük-
séges, az Elnökség tudomásul vette. 

3. napirendi pont: Az Egyesület pénzügyi tervének ala-
kulása, könyvelő bemutatása

Elmer Tamás bemutatja az új könyvelőt, aki Viszmeg Kor-
nélia. Viszmeg Kornélia az eddigi tapasztalatok alapján el-
mondta, hogy a vándortábor igen bonyolult rendszere, a je-
lentkezők visszamondása, stornó számlák miatt a számlázás 
rendszerén kell javítani, új módszert kell kidolgozni.  

Olmosi Marianna hozzáteszi, hogy a kialakult számlázás a 
táborozók visszamondása vagy egyéni támogatások elnyeré-
se, ezáltal fizetési konstrukció megváltoztatása miatt folya-
matos stornó és új számla kiállítására kerül sor, ami igen ne-
hezen nyomon követhető, tekintettel arra, hogy a számlák 
egy-egy táborozási csoport közös befizetése alapján kerültek 
kiállításra. 

Olmosi Marianna tájékoztatta az Elnökséget, hogy az OEE 
88 M Ft kincstárjegyben tartott megtakarítással rendelkezik, 
a működéshez szükséges pénzeszköz is rendelkezésre áll. A 
pénzügyi és számviteli nyilvántartás igen bonyolult a pályá-
zatok sokasága és az elhatárolások miatt. A pályázatok miatt 
több számlája van az Egyesületnek. Az egyes pályázatokat 
külön munkaszámon tartja nyilván az Egyesület. 

Kovács Tamás ellenőrző bizottsági tag rendszeres tájékoz-
tatást kér az Egyesület pénzügyi helyzetéről. 

Bakó Csaba elnökségi tag kéri a jegyzőkönyvek megkül-
dését. 

Az ülés végén Kiss László elnök megköszönte az elnökség 
munkáját, és az elnökségi ülést bezárta.

kmf.
 Olmosi Marianna Kiss László
 jegyzőkönyvvezető elnök

Hitelesítők:
 Haraszti Gyula Iberpaker Gábor
 SZB elnök,  régióképviselő, 
 elnökségi tag elnökségi tag
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